
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار نخست وزیر پاکستان:

روابط ایران و پاکستان بر خلاف میل دشمنان 
آن باید تقویت شود

عصر  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
دوشنبه در دیدار آقای عمران خان نخست وزیر پاکستان و هیئت 
همراه، ارتباط ملت های ایران و پاکستان را ارتباطی قلبی و عمیق 
برشمردند و تأکید کردند: روابط دو کشور برغم دشمنی ها باید هر 

چه بیشتر مستحکم و تقویت شود.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار با اشاره به ریشه های 
تاریخی ارتباطات دو ملت خاطرنشان کردند: اوج عزت و شکوه شبه 
قاره هند در دوران حکومت مسلمانان بر آن بوده است و بزرگ ترین 
ضربه استعمارگران انگلیسی به این منطقه مهم، نابود کردن تمدن 

برجسته اسلامی در آن بود.
بزرگ  شخصیت های  از  تجلیل  با  اسلامی  انقلاب  رهبر 
پاکستانی همچون اقبال لاهوری و محمدعلی جناح، گفتند: روابط 
خوب، به نفع هر دو کشور است اما این روابط دشمنان جدی دارد 
بخشهای  در  ارتباطات  و  همکاری ها  آنها،  میل  خلاف  بر  باید  که 

مختلف تقویت شود.
را مهم خواندند  امنیتی در مرزهای دو کشور  ایشان، مسائل 
و افزودند: گروههای تروریستی که عامل ناامنی در مرزها هستند 
با پول و سلاح دشمنان تغذیه می شوند و یکی از اهداف حرکتهای 
دو  روابط  کردن  آلوده  پاکستان،  و  ایران  مرزهای  در  ضدامنیتی 

کشور است.
دولت  کمکهای  از  تشکر  با  همچنین  اسلامی  انقلاب  رهبر 
به  خان  عمران  آقای  سفر  آغاز  اخیر،  سیل  قضیه  در  پاکستان 
کشورمان از مشهد و زیارت حرم مطهر حضرت علی بن موسی الرضا 
علیه السلام  را نشانه ای خوب برشمردند و ابراز امیدواری کردند با 
عنایات آن حضرت، این سفر برای هر دو کشور مفید و سازنده باشد.

حضور  نیز  جمهوری  رئیس  روحانی  آقای  که  دیدار  این  در 
پاکستان، مذاکرات خود در  آقای عمران خان نخست وزیر  داشت، 
تهران را خوب خواند و گفت: در این مذاکرات بسیاری از مسائل 
ایرانی  با همتایان  حل شد و وزرای پاکستانی نیز مذاکرات خوبی 

خود داشتند.
ایران و هند،  تاریخی  به روابط  با اشاره  نخست وزیر پاکستان 
گفت: مسلمانان ۶۰۰ سال بر هند حکومت کردند و تأثیر ایران بر 

آنها چنان بود که زبان رسمیِ حکومت هند، فارسی شد.
آقای عمران خان بزرگترین غارت ثروت هند را مربوط به دوره 
حضور انگلیس در این کشور خواند و افزود: انگلیسی ها همه ثروت 
هند را غارت کردند، نظام آموزشی آن را نابود و هند را به عنوان 

مستعمره جواهرنشان نامگذاری کردند.
روابط  نمی خواهند  برخی  اینکه  بیان  با  پاکستان  نخست وزیر 
تهران و اسلام آباد به یکدیگر نزدیک شود اما می توانیم بر مشکلات 
کشور  دو  روابط  می کنیم  تلاش  کرد:  خاطرنشان  آییم،  فائق 
مستحکم تر از قبل شود و با دولت جمهوری اسلامی ایران در تماس 

مستمر خواهیم بود.

بروجردی: خروجی تصمیم درباره لوایح 
CFT و پالرمو را همه می پذیرند

مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو  یک 
شورای اسلامی گفت که اقدام اخیر آمریکا علیه سپاه موجب شده 
تشخیص  مجمع  در  پالرمو  و   CFT لوایح  به  نسبت  مثبتی  فضای 

وجود نداشته باشد.
 CFT لوایح  حاضر  حال  در  کرد:  اظهار  بروجردی  علاءالدین 
به  ارجاع  و  نگهبان  ایراد شورای  از تصویب مجلس،  پالرمو پس  و 
مجمع تشخیص مصلحت نظام مسیر قانونی خود را طی می کند و 
ما نمی توانیم در این باره نظر بدهیم بلکه باید منتظر باشیم ببینیم 

مجمع تشخیص چه تصمیمی در این رابطه می گیرد.
وی افزود: همه ما تابع قانون هستیم و خروجی این تصمیم هر 

چه باشد همه می پذیرند.
با  بروجردی یادآور شد: آنچه من مطلع هستم این است که 
توجه به مجموعه اتفاقات اخیر و اقدام اخیر آمریکا علیه سپاه نسبت 

به این لوایح فضای مثبتی در مجمع وجود ندارد.

اصلاح طرح حمایت از سپاه در مقابل آمریکا 
از  مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو 
مقابل  در  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  از  حمایت  طرح  اصلاح 

آمریکا خبر داد. 
علنی  جلسه  حاشیه  در  امروز  حسینی  نقوی  حسین  سید 
مجلس شورای اسلامی در جمع خبرنگاران با اشاره به ارجاع طرح 
دوفوریتی مجلس برای تقویت جایگاه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در برابر آمریکا به کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، 
اظهار داشت: پس از ارجاع این طرح به کمیسیون، کمیته ای که این 

موضوع را پیگیری می کند تشکیل جلسه داد و آن را اصلاح کرد.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس افزود: 
این جلسه حدود سه ساعت به طول انجامید و اصلاحاتی در طرح 
مذکور ایجاد شد و متن نهایی را جهت تصویب در صحن کمیسیون 

امنیت ملی، به کمیسیون ارائه دادیم.
وی خاطرنشان کرد: در این جلسه معاون وزارت امور خارجه، 
معاون حقوقی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، معاون حقوقی وزارت 
دفاع و مسئولانی از اطلاعات سپاه و وزارت اطلاعات حضور داشتند.

دریادار خانزادی: حضور نیروهای 
فرامنطقه ای در شمال اقیانوس هند بی معنی 

است
فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: دنیا بداند حضور نیروهای 
فرامنطقه ای در شمال اقیانوس هند بی معنی است و امنیت جمعی 

تنها با وجود کشورهای منطقه ای به دست می آید.
ارتش  دریایی  نیروی  فرمانده  خانزادی  حسین  دریادار  امیر 
جمهوری اسلامی ایران در حاشیه اجلاس هفتادمین سال تشکیل 
در شهر  این کشور  دریایی  نیروی  فرمانده  با  دریایی چین  نیروی 

بندری چینگدائو دیدار کرد.
وی در این دیدار ضمن تاکید بر روابط رو به رشد و مطلوب 
این  بالای  حساسیت  و  اهمیت  به  توجه  با  گفت:  کشور،  دو  بین 
نیروهای مسلح  نماینده  عنوان  به  بنده  برای کشور چین،  اجلاس 
جمهوری اسلامی ایران در این مراسم شرکت کردم که این اتفاق 
به معنی اهمیت و درک متقابل بین ایران و چین و نیروهای مسلح 

دو کشور است.
فرمانده نیروی دریایی ارتش با اشاره به فهم و درک متقابل 
و  حقوق  موضوع  در  دریایی  بزرگ  تمدن های  دارای  کشورهای 
فاقد ریشه های تمدنی  امنیت دریایی، خاطرنشان کرد: کشورهای 
فرهنگ  نمی توانند  عنوان  به هیچ  دارند،  دنیا سلطه  بر  امروزه  که 
چین  و  ایران  کشورهای  کنند.  دیکته  دیگران  به  را  دریایی  غنی 
با  همواره  که  هستند  ریشه داری  و  تمدن  با  کشورهای  جمله  از 

دریانوردی، در دریاهای آزاد و بین المللی حضور مؤثری دارند.
دریادار خانزادی افزود: به دلیل موقیعت ژئوپلیتیک راهبردی، 
توسط چین  آرام  اقیانوس  در  دریایی  تمدن  امروزه شاهد خیزش 
اتفاق  ایران اسلامی هستیم. این  اقیانوس هند توسط  و در شمال 
منجر به ترک قدرت های استکباری از مناطق دریایی ما خواهد شد 
را پر خواهند کرد و هیچ  امنیتی  و قدرت های منطقه قطعاً خلاء 

نیازی به حضور بیگانگان نیست.
و  اقیانوس ها  در  چین  و  ایران  کشور  اینکه  به  اشاره  با  وی 
دریاها دارای مرزهای مشترکی هستند، افزود: با بهره گیری از این 
مرزهای مشترک و تقویت همکاری های آموزشی، فنی و عملیاتی 
بین نیروی دریایی ارتش دو کشور، ان شاءالله می توانیم در آینده ای 
در  بین دو کشور  بیشتری  و همکاری های  تعاملات  نزدیک شاهد 

موضوعات مختلفی باشیم.

رئیس جمهور اعلام کرد: ایران و پاکستان برای مبارزه 
با تروریسم در مرزهای خود نیروی واکنش سریع مشترک 

تشکیل می دهند.
ظهر  جمهور  رئیس  روحانی  حسن  الاسلام  حجت 
دیروز در نشست خبری مشترک با عمران خان نخست وزیر 
اینکه امروز موفق شدیم در دو جلسه  از  پاکستان، گفت: 
خصوصی و عمومی بحث های مورد نظر خود را با یکدیگر 
عنوان کنیم احساس می کنم گام جدیدی را در روابط دو 

کشور برداشتیم.
وی افزود: یکی از مباحث بسیار مهم ما در مذاکرات 
امروز این بود که دو کشور کاملًا مصمم هستند که روابط 
دوجانبه را گسترش داده و بر این نکته تاکید دارند که هیچ 
کشور ثالثی قادر نیست که این روابط برادرانه و دوستانه 

ایران و پاکستان را تحت تأثیر قرار دهد.
رئیس جمهور تصریح کرد: مسئله امنیت مرزهای دو 
کشور یکی دیگر از مباحث اما بود که متأسفانه در ماه های 
اخیر ما شاهد تنش هایی در مرزها توسط تروریست هایی که 

به صورت سبوعانه عمل کردند بودیم.
روحانی ادامه داد: خوشحالم از اینکه طرف پاکستانی 
کلیه گروهک های تروریستی که در مرز فعالیت تروریستی 
برخورد  به  آنها  با  و  تروریست شناخته  عنوان  به  را  دارند 

می کند.
دو  امنیتی  همکاری های  کردیم  توافق  ما  افزود:  وی 
کشور را افزایش داده و نیروهای مرزبانی و اطلاعاتی دو کشور 
و همچنین یک نیروی واکنش سریع مشترک در مرزهای 

مشترک دو طرف برای مبارزه با تروریسم تشکیل شود.
رئیس جمهور با بیان اینکه ظرفیت های بسیار خوبی 
دارد،  وجود  کشور  دو  میان  اقتصادی  و  تجاری  حوزه  در 
خاطرنشان کرد: این ظرفیت ها در مذاکرات مورد بحث قرار 
گرفته و توافقی که وجود دارد این است که هر دو کشور 

خواهان افزایش تعاملات تجاری با یکدیگر هستند.
است  آماده  ایران  اسلامی  جمهوری  گفت:  روحانی 
تأمین  را  گاز  و  نفت  حوزه  در  پاکستان  نیازمندی های 
کنند. همچنین اقدامات لازم را در زمینه اتصال لوله گاز به 
پاکستان که از طرف ایران همه اقدامات آن انجام شده است 

را عملیاتی کند.
ایران به  وی تاکید کرد: امروز صادرات برق از طرف 
پاکستان وجود دارد و در جلسه امروز به آقای نخست وزیر 
اعلام کردیم که ما آماده هستیم این صادرات به ۱۰ برابر 

افزایش پیدا کند.
برای  امروز  ما  کرد: همچنین  تصریح  رئیس جمهور 
کمیته  که  شد  قرار  و  کردیم  بحث  تجاری  روابط  توسعه 

»تهاتر« میان دو طرف تشکیل شود تا در صادرات و واردات، 
دو کشور با یکدیگر تهاتر داشته و در یک حسابی تسویه 

شود.
روحانی تاکید کرد: در زمینه مسائل مربوط به منطقه بر 
ضرورت همکاری های بیشتر دو طرف و برای ثبات و امنیت 
در افغانستان و همچنین سایر مسائل منطقه ای با یکدیگر 

گفتگو کردیم.
وی افزود: اقدامات نادرستی هم که از طرف آمریکا در 
منطقه به ویژه راجع به مسئله قدس، جولان و توهین به 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی انجام شده در مذاکرات ما با 

طرف پاکستانی مطرح شد.
رئیس جمهور با بیان اینکه ایران، پاکستان و ترکیه 
بنیانگذار سازمان اقتصادی اکو هستند، اظهار داشت: این 
سه کشور همواره روابط بسیار خوبی از گذشته تا به حال 
با یکدیگر داشته اند؛ امروز ما علاقمند هستیم که روابط دو 
کشور توسعه پیدا کند و راه آهن استانبول به اسلام آباد فعال 

باشد و بتواند اروپا را به پاکستان و چین متصل کند.
روحانی اضافه کرد: خوشحال هستم که آقای نخست 
وزیر تأکید کردند که در هیچ ائتلاف جنگی شرکت نداشته 
و نخواهم داشت و اراده دو کشور برای صلح و امنیت در کل 

منطقه است.
برای یک سفر  بنده  از  آقای نخست وزیر  وی گفت: 
را  سفر  این  هم  من  و  کردند  دعوت  پاکستان  به  رسمی 
کشور  از  بتوانم  مناسب  آینده ای  در  امیدوارم  و  پذیرفتم 

همسایه و دوست خود دیدار داشته باشم.
رئیس جمهور با بیان اینکه مطمئن هستم که سفر 
آقای نخست وزیر و هیئت همراه نقطه عطفی در توسعه 
روابط دو کشور خواهد بود، گفت: من بار دیگر از پذیرش 

دعوت ما از سوی ایشان و حضورشان در تهران و البته پیش 
از آن هم که به حرم مطهر امام رضا )ع( در مشهد مشرف 

شده بودند، سپاسگزاری می کنم.
*دستاوردهای بسیاری در مقابله با تروریسم داریم

نشست  این  در  پاکستان  وزیر  نخست  خان  عمران 
خبری، گفت: من معتقدم اگر مسئله تروریسم وجود نداشت 
افزایش پیدا نمی کرد، تروریسم  اختلافات میان دو کشور 
موجب افزایش اختلافات شده و به همین دلیل سفره من 

به ایران اهمیت داشت.
وی ادامه داد: کشور پاکستان یکی از کشورهایی است 
که خود بیشترین رنج را از تروریست می برد و در ۱۲ سال 
گذشته چندین هزار کشته در حملات تروریستی داشته 
است، پاکستان شبیه افغانستان نیست که با وجود نیروهای 
ناتو هنوز نتوانسته دستاوردی در مقابل گروه های تروریستی 
داشته باشد، ما دستاوردهای بسیاری در مقابله با تروریسم 

داشته ایم.
عمران خان گفت: همه سران پاکستان به این موضوع 
اعتقاد دارند که نباید گذاشت گروه های تروریستی از خاک 

پاکستان برای اقدام علیه کشورهای دیگر استفاده کنند.
*دو کشور اجازه نمی دهند از خاک کشورشان 

علیه همسایگان استفاده شود
وی افزود: چند روز قبل ۱۴ نیروی امنیتی ما در یک 
کشته  پاکستان  بلوچستان  استان  در  تروریستی  عملیات 
شدند، ما می دانیم که ایران نیز از تروریسم و گروه های که 
از خاک پاکستان استفاده می کنند رنج می برد، به همین 
تا جلساتی  با خود آوردم  را  امنیت پاکستان  دلیل رئیس 
را با همتایان ایرانی خود برگزار کنند، هر دو کشور اجازه 
نمی دهند تا از خاک کشورشان علیه همسایگان استفاده 

شود، به همین دلیل نیازمند همکاری بیشتر برای آینده 
هستیم.

نخست وزیر پاکستان گفت: در مورد مسائل افغانستان 
نیز با هم مذاکره داشتیم، با افغانستان درگیر جنگ است و 
مردم آن ها در رنج به سر می برد ما در پاکستان پذیرای ۴ 
میلیون پناه جوی افغانی هستیم و مطلع هستم که ۳ میلیون 
پناه جوی افغان در ایران وجود دارد به همین دلیل به نفع دو 

کشور است که صلح در افغانستان پابرجا شود.
عمران خان با اعلام اینکه ما آماده همکاری با ایران 
هستیم تا موضوع افغانستان توسط یک راه حل سیاسی حل 
شود، افزود: چرا که اگر صلح در افغانستان برقرار شود نه تنها 
برای آنها که ۴۰ سال است در رنج هستند بلکه برای مردم 
پاکستان و ایران نیز مفید خواهد بود و می تواند تجارت خود 
را افزایش دهند، به همین دلیل تصمیم گرفتیم همکاری ها 

را برای صلح در افغانستان افزایش دهیم.
موضوعات  از  دیگر  یکی  را  فلسطین  مسائل  وی 
مورد بحث با رئیس جمهور کشورمان اعلام کرد و گفت: 
ما معتقدیم که بدون عدالت صلح پا برجا نخواهد شد، ما 
شاهد بی عدالتی گسترده ای در قبال مردم فلسطین هستیم 
به عنوان  اورشلیم  اعلام  و  اشغال جولان  مانند  و مسائلی 
المللی است و  با قوانین بین  پایتخت اسرائیل در تناقض 

موجب بی ثباتی بیشتر در خاور میانه می شود.
نخست وزیر پاکستان با بیان همین وضعیت در کشمیر 
وجود دارد، افزود: قطعنامه سازمان ملل حق تعیین سرنوشت 
را برای مردم کشمیر به رسمیت شناخته اما حدود ۳۰ سال 
است که نیروهای هند به آنها فشار آورده و آنها را سرکوب 
می کنند و تعداد زیادی از مردم کشمیر تا کنون کشته شده 

اند.
*راه حل نظامی در کشمیر پاسخگو نیست

عمران خان تصریح کرد: راه حل نظامی در کشمیر 
پاسخگو نیست و نیاز مند راه حل سیاسی هستیم اگر مشکل 
کشمیر حل شود ایران می تواند از طریق پاکستان با هند 
تجارت داشته باشد همه اینها نیاز مند برقراری صلح و ثبات 

در منطقه است.
وی با بیان اینکه در این دیدار بر گسترش همکاری 
و تجارت تاکید شد، گفت: ما علاقه مند به ایران هستیم و 
می دانیم ایران در حوزه های بهداشت یکی از بهترین نظام ها 
را بعد از انقلاب دارد و علاقه داریم از تجارب ایران در این 
حوزه بهره برداری کنیم، وزیر صنعت و تجارت را نیز همراه 

خود آورده ام و امیدواریم همکاری ها گسترش پیدا کند.
»در حاشیه این نشست خبری، سند همکاری در زمینه 

بهداشت و درمان به امضا رسید.«

وزیر امور خارجه آمریکا اعلام کرد: ما در تلاش هستیم که درآمد نفتی ایران را 
به صفر برسانیم و در این ارتباط هیچ معافیت نفتی را دیگر برای هیچ کشوری تمدید 

نمی کنیم.
عصر دوشنبه مایک پمپئو در نشستی در آمریکا با اعلام این خبر گفت: ما در تلاش 
هستیم که درآمد نفتی ایران صفر شود. بر تحریم های اعمال شده نظارت داریم و آن را 

با دقت به پیش می بریم.
پمپئو در ابتدای سخنان خود در ارتباط با ایران با بیان اینکه حدود یک سال 
پیش آمریکا از برجام خارج شد و در پی آن رئیس جمهور ترامپ یک کارزار بزرگ 

علیه ایران را آغاز کرد .
وی با اظهار کرد که ما این کارزار را ادامه می دهیم تا ایران از دستیابی به منابعی 
که وی مدعی شد، ایران  از آنها جهت ایجاد بی ثباتی در منطقه استفاده می کند محروم 

شود و به یک کشور عادی تبدیل شود.
وی در ادامه مدعی شد: پیش از خروج آمریکا از برجام و اعمال مجدد تحریم ها، 
ایران حدود ۱۵ میلیارد دلار از صدور نفت درآمد داشت که طبق بررسی های ما 
تحریم ها باعث شده که بیش از ۱۰ میلیارد دلار از این درآمدها را ایران از دست بدهد. 
درآمدهایی که برای حمایت از گروه های تروریستی از جمله حزب الله استفاده می شد 

و ایران با استفاده از این درآمد تلاش می کرد که برنامه موشکی خود را به پیش ببرد.
ایران  علیه  تحریم ها  پیشبرد  راستای  در  داد:  ادامه  امریکا  امور خارجه  وزیر 
تحریم های نفتی علیه تهران اعمال شد و در ابتدا ما به هفت کشور در مورد این تحریم ها 
معافیت دادیم که بتوانند وابستگی خود را به نفت ایران کاهش دهند و به دنبال منابع 
دیگری باشند. ما اکنون تصمیم گرفته ایم که دیگر به هیچ کشوری معافیت ندهیم و در 
راستای صفر کردن درآمد نفتی ایران حرکت کنیم. ما این تحریم ها را به پیش خواهیم 

برد و با دقت بر روند اجرای آن نظارت داریم.
وزیر امور خارجه آمریکا در ادامه گفت: تاکید می کنم ما از نهایت تلاش مان استفاده 
می کنیم که بازارها تحت این تصمیم دچار تلاطم نشود و با کشورهای تولید کننده نفت 
همکاری کردیم که خلأ نفت ایران را جبران کنیم. آمریکا الان خودش یک تولید کننده 
بزرگ نفت است و علاوه بر تولیدکنندگان نفت با مشتریان نفت ایران همکاری می شود 
تا خلأ آنها نیز جبران شود.وی گفت: ما درآمد نفت ایران را به صفر می رسانیم اما این که 

چقدر این مساله ایران را تغییر دهد به تصمیم مسؤولان ایران بستگی دارد.
پمپئو با این ادعا که »این تقاضای آمریکا، متحدان و شرکای مان و نیز مردم ایران 
است که حکومت ایران تغییر کند« درباره این که هدف آمریکا یعنی بازگشت ایران به 
میز مذاکره محقق می شود با این فشارها یا خیر و آیا مذاکره درباره برجام را می خواهید 
یا این که آنها رفتارشان را تغییر بدهند؟ گفت: ما به نتیجه مدنظرمان از هر طریقی برسیم 
خوشحال می شویم. ما به ایرانی ها اعلام کردیم از آمریکایی ها فاصله بگیرند و از هدف قرار 
دادن آنها بپرهیزند در غیر این صورت واکنش نشان می دهیم و در این مساله نباید تردید 

کنند چون ما مقابله به مثل می کنیم.

وی گفت: ما ۱۲ شرط را مطرح کردیم که می خواهیم به آنها برسیم و اگر ایران به 
آنها تن بدهد، عالی است وگرنه کارزار فشار ما به قوت خود باقی خواهد ماند. ما ائتلاف 
بزرگی از کشورهای حوزه خلیج فارس و اسرائیل علیه ایران داریم و اروپایی ها هم در 

کارزار مقابله با ترور در اروپا علیه ایران هستند.
وزیر خارجه آمریکا درباره آنچه حمایت از رهبران ایرانی تبعیدی در تگزاس است 
اظهار کرد: ما از هیچ تبعیدی ایرانی حمایت نکردیم. ما از مردم ایران حمایت می کنیم. 
درباره گروه های ایرانی خارج از کشور مثل مجاهدین چند بار از من سوال شده است اما 
من می گویم ما از هیچ گروه ایرانی خارج از ایران حمایت نمی کنیم بلکه از مردم ایران 

حمایت می کنیم.
وی درباره تغییر در رفتار ایران  با فشارهایی که تا الان وارد شده است گفت: ما 

دیدیم که قدرت ایران کم شده و ظرفیت اش برای تخریب کم شده است.
پمپئو درباره انتصاب فرمانده جدید سپاه که گفته شده فردی تندرو است با بیان 
این که »حرفی در این باره ندارم« اظهار کرد: اما شما می گویید گفته اند که او فردی 
تندرو است. واقعیت این است که هر رهبری ایرانی از رئیس جمهور گرفته تا ظریف 
این ایده را دارند که حکومت ایران باید پابرجا بماند و قبول دارند جمهوری اسلامی 
ایران یک دکترین مناسب برای تعامل با دنیاست و در این شرایط دیگر کسی برای 
ما تندرو و غیر تندرو نیست. از نظر ما همه آنها یک دیدگاه دارند.وزیر امور خارجه 
آمریکا در ادامه نشست خبری خود در واشنگتن در پاسخ به این سوال که آیا فکر 
می کند پنج کشور بزرگ وارد کننده نفت از ایران از تصمیم آمریکا تبعیت خواهند 
کرد، اظهار کرد: ما این نکته را به صورت روشن گفته ایم که عدم رعایت این موضوع 
باعث می شود که تحریم شامل حال آنها شود. آنها اگر پیروی نکنند این اتفاق 
برای آنها رخ می دهد. ما تحریم ها را پیگیری می کنیم و دیگر کشورها را تشویق 
می کنیم که در این زمینه با ما همکاری کنند.وی همچنین در پاسخ به سوالی در 
مورد قول اماراتی ها و عربستانی ها به آمریکا مبنی بر اینکه با افزایش تولید نفت 
خود تلاش خواهند کرد کمبود نفت در بازار جهانی را به خاطر اعمال تحریم ها علیه 
ایران جبران کنند و اجازه ندهند که در بازار انرژی به خاطر تصمیم آمریکا خللی ایجاد 
شود، گفت: جزئیات مربوط به این موضوع به خود امارات و عربستانی ها مربوط می شود. 
ما صحبت های خوبی با آنها در این زمینه انجام داده ایم تا آنها برای تأمین نفت برای 
بازارهای جهانی اقدامات لازم را انجام دهند و در واقع باید گفت که سیاست ما با اهداف 

عربستان و امارات در یک راستاست.
وزیر خارجه آمریکا با تاکید بر اینکه آنچه که مورد اشاره شد از دوم ماه می 
)اردیبهشت( اجرایی خواهد شد افزود: مجوز صادر شده در اول ماه می )اردیبهشت(به 
پایان می رسد و آنچه که ما اشاره کردیم از دوم می آغاز می شود. هیچ گونه مجوزی برای 

ادامه معافیت ها وجود نخواهد داشت.
وی گفت: اگر معامله ای در کار باشد و خیلی استثنایی باشد به آن کار نگاه می کنیم 

و تصمیم می گیریم ولی به صورت کلی دیگر معافیتی در کار نخواهد بود.

پمپئو: به دنبال مداخله نظامی در ایران نیستیم
وزیر امور خارجه آمریکا در نشستی با چند تن از رهبران جامعه ایرانی_

آمریکایی اظهار کرد که دولت آمریکا به دنبال مداخله نظامی در ایران نیست و با 
احتیاط در به کار بردن لفظ »تغییر حکومت در ایران« گفت که آمریکا بیشتر به 

دنبال آن است تا »رهبرانی غیرانقلابی« ایران را اداره کنند.
به گزارش اسپوتنیک، سایت خبری اکسیوس با استناد به اظهارات سه نفر از 
حاضران این جلسه و شخص دیگر که به طور هم زمان از جلسه یادداشت برداری 
کرده، نوشته است که مایک پمپئو، وزیر امور خارجه آمریکا در نشستی محرمانه 
با پانزده تن از رهبران جامعه ایرانی-آمریکایی در هتل رنسانس دالاس گفته است 

که دولت ترامپ »قصد انجام اقدام نظامی در ایران را ندارد«.
اسپوتنیک به ادامه گزارش اکسیوس اشاره کره و می نویسد: در این نشست 
از پمپئو پرسیده شد که »اگر تغییر حکومت )ایران( از داخل اتفاق نیفتد آخرین 
اقدام چه خواهد بود« گفت که دولت آمریکا »مراقب است تا از لفظ تغییر حکومت 
استفاده نکند« و برنامه ای برای مداخله نظامی در ایران ندارد. همچنین در پاسخ به 
این سوال که آیا دولت آمریکا امکان برپا کردن کودتا را در نظر دارد یا خیر، با کنایه 
گفت که اگر هم این چنین باشد او به حاضران نخواهد گفت.اسپوتنیک همچنین با 
استناد به این گزارش نوشت: پمپئو که سعی داشت از کلمات مناسبی درباره موضع 
دولت آمریکا در برابر ایران استفاده کند گفت که دولت بیشتر به دنبال »رهبرانی 
غیر انقلابی برای اداره کردن ایران است«. وی همچنین اظهار کرد که عملکرد 
دولت ترامپ برای هدایت اعتراضات سال ۱۳۸۸ در ایران که در آن اختلافات بر 
سر درستی انتخابات ریاست جمهوری به اعتراضات گسترده منجر شد به گونه ای 

متفاوت از دولت اوباما می بود اما به چگونگی آن اشاره ای نکرد.
واکنش ایران به عدم تمدید معافیت برای خریداران نفت ایران

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان گفت: با توجه به غیرقانونی بودن اصل 
تحریم های مورد نظر، جمهوری اسلامی ایران اصولا ارزش و اعتباری برای معافیت 
های اعطایی بر تحریم ها قائل نبوده و نیست.سید عباس موسوی سخنگوی وزارت 
امور خارجه کشورمان در ارتباط با بیانیه اخیر کاخ سفید مبنی بر عدم تمدید 
معافیت برای خریداران نفت ایران اظهار داشت: با توجه به غیرقانونی بودن اصل 
تحریم های مورد نظر، جمهوری اسلامی ایران اصولاً ارزش و اعتباری برای معافیت 
های اعطایی بر تحریم ها قائل نبوده و نیست.وی ادامه داد: با این حال، با توجه به 
تاثیرات منفی عملی این تحریم ها و احتمال افزایش این اثرات منفی با عدم تمدید 
معافیت ها، وزارت امور خارجه امروز به صورت مستمر با تمامی نهادهای ذیربط 
داخلی در تماس بوده و نیز رایزنی های فشرده ای با بسیاری از شرکای خارجی 
اعم از اروپایی، بین المللی و همسایگان صورت داده است.موسوی افزود: نتیجه این 
تماسها و رایزنی های داخلی و خارجی به مراجع عالی تصمیم گیری منعکس شده 

و به زودی تصمیم مقتضی در این خصوص اتخاذ و اعلام خواهد شد.

روحانی در نشست مشترک با عمران خان: نیروی واکنش سریع در مرز ایران و پاکستان تشکیل می شود 

گام جدید در روابط ایران و پاکستان

وزیر امور خارجه آمریکا :

معافیت های نفتی ایران از ۱۲ اردیبهشت اجرایی نمی شود
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دکتر جهانگیری در جلسه شورای 
عالی عشایر تصریح کرد:

تدوین راهبرد 
آینده جامعه 
عشایری متاثر 
از تغییرات 
اجتماعی و 
اقتصادی

معاون اول رئیس جمهور خواهان بررسی وضعیت کلی عشایر 
متاثر از تغییرات اجتماعی و اقتصادی و تدوین راهبرد مناسب و 

دقیق درباره آینده عشایر در کشور شد. 
دکتر اسحاق جهانگیری در جلسه شورایعالی عشایر با بیان 
اینکه عشایر بخشی از جمعیت تولید کننده کشور هستند که با 
کمترین برخورداری از خدمات و امکانات، بازده زیادی در تولید 
محصولات غذایی دارند، گفت: عشایر با وجود آنکه کمتر از ۲ درصد 
آمار جمعیتی کشور را تشکیل می دهند، منشا خیر و ثمرات زیادی 

براي کشور هستند.
معاون اول رئیس جمهور افزود: جامعه عشایری علاوه بر اینکه 
مطابق آمار ارائه شده، حدود ۲۵ درصد محصولات پروتئینی کشور 
را تولید می کنند، نقش مهمی نیز در تامین امنیت به ویژه در 

مناطق مرزی ایفا می کنند.
دکتر اسحاق جهانگیری اظهار داشت: زنان و مردان عشایر 
بسیار کم توقع هستند و وضعیت زندگی آنها بسیار سخت و طاقت 
فرسا است. لذا همه دستگاههای مسئول باید نهایت تلاش و همت 
خود را به کار گیرند تا بتوانیم سطح برخورداری جامعه عشایری از 

امکانات و خدمات عمومی کشور را بالا ببریم.
ارائه  از گزارش  ابراز خرسندی  با  رئیس جمهور  اول  معاون 
شده درباره اجرای مصوبات جلسه گذشته شورایعالی عشایر بر لزوم 
جدیت دستگاههای ذیربط برای پیگیری و اجرای مصوبات مربوط به 

بهبود وضعیت زندگی جامعه عشایری کشور تاکید کرد.
دکتر جهانگیری همچنین بر ضرورت فعال تر شدن دبیرخانه 
شدن  تر  فعال  شرط  کرد:  تصریح  و  تاکید  عشایر  شورایعالی 
شورایعالی عشایر این است که دبیرخانه شورا موضوعات مختلف 
را در کمیسیون تخصصی و دائمي به بحث و بررسی گذاشته و 
نتایج و مصوبات آنها را برای بررسی و تصویب در جلسات شورایعالی 

ارائه کند.
مهندس محمود حجتی وزیر جهادکشاورزی نیز در این جلسه 
با بیان اینکه طرح جامع خدمات رسانی به عشایر در عرصه های 
مختلف که در جلسه قبلی شورایعالی عشایر به تصویب رسیده بود، 
به نحو مطلوبی اجرایی شد، خاطرنشان کرد: دستگاههای مرتبط و 
مسئول خیلی خوب پای کار آمدند و نتیجه اجرای طرح در بهبود 

نسبی وضعیت زندگی عشایر بسیار موثر بود.
وی توانمندسازی جامعه عشایری در عرصه های مورد نیاز و 
تشکیل صندوق توسعه بخش عشایر را که در حال حاضر با سرمایه 
بالغ 7۳ میلیارد تومان در حال فعالیت است، از جمله دستاوردهای 
اجرای طرح جامع خدمات رسانی به عشایر برشمرد و گفت: اگر چه 
عقب ماندگی ها در زمینه خدمت رسانی به جامعه عشایری خیلی 
زیاد است، اما تشکیل جلسات شورایعالی عشایر در دولت یازدهم 
که در دولتهای قبل تقریبا به طور کامل تعطیل شده بود، تاثیر قابل 
توجهی در ارتقای بهره مندی این قشر کمتر برخوردار از خدمات 

دولتی و عمومی داشت.
محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در 
این جلسه با اشاره به تغییرات ایجاد شده در وضعیت اقتصادی و 
اجتماعی جامعه، خواستار استفاده از همه تجربیات داخلی و بین 
المللی برای حفظ زیست عشایری در کنار ارتقای سطح زندگی و 
رفاه آنان شد.کرمعلی قندالی رئیس سازمان امور عشایر ایران نیز در 
این جلسه با اشاره به ثمرات دو مصوبه مهم جلسه قبلی شورایعالی 
از  تا پیش  ادعا کرد که  توان  به جرات می  اظهار داشت:  عشایر 
سال 9۳ جامعه عشایری کشور اساسا امکان بهره مندی از هیچ 
نوع تسهیلاتی را نداشت، اما با تصویب و کمک دولت یازدهم، تا 
سال 97 در مجموع هزار میلیارد ریال تسهیلات در اختیار عشایر 
قرار گرفته که اقساط آن توسط جامعه عشایري به طور کامل نیز 

بازپرداخت شده است.
در این جلسه مصوب شد که پس از اخذ نظر و تایید وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، نسبت به توسعه پوشش ارتباطی و 
برخورداری عشایر کشور از زیرساختهای ارتباطی به ویژه گسترش 

پوشش تلفن همراه در مناطق عشایری اقدام شود.
همچنین مقرر شد با همکاری و هماهنگی سازمان برنامه و 
بودجه، نسبت به تامین منابع مالي مورد نیاز در قالب یارانه، برای 
در  فسیلی  و سوختهای  آرد  قیمت حمل  التفاوت  مابه  پرداخت 

مناطق عشایری اقدام شود.
بر اساس مصوبه دیگر این جلسه سازمان امور عشایر و دیگر 
جلساتی،  برگزاری  با  نیرو  وزارت  ویژه  به  مسئول  دستگاههای 
خدمات و تسهیلات قابل ارائه به عشایر در زمینه تهیه و تدارک 
تجهیزات و ادوات مورد نیاز برای توسعه بهره گیری از انرژی های 

تجدیدپذیر در جامعه عشایری را بررسی و عملیاتی خواهند کرد.
و  جهادکشاورزی  شهرسازی،  و  راه  کشور،  های  وزارتخانه 
سازمان حفاظت محیط زیست، بر اساس مصوبه دیگر این نشست، 
موظف هستند از هر گونه واگذاری، تصرف و تغییر کاربری ایلراهها 
عشایری و حریم آنها ممانعت کرده و با همکاری سازمان امور عشایر 
علامتگذاری  و  نگهداری  تعمیر،  ثبت،  برای  را  لازم  قانونی  مواد 
ایلراهها تدوین کنند.همچنین سازمان امور عشایر با همکاری بانک 
مرکزی و وزارت جهادکشاورزی، راهکارها و دستورالعملهای لازم 
را برای تسهیل روند اعطای تسهیلات بانکی به ویژه در خصوص 

تضمین هاي بانکي به عشایر تدوین کنند.
سازمان  و  و شهرسازی  راه  نیرو،  های  وزارتخانه  نمایندگان 
برنامه و بودجه، سازمان میراث فرهنگی و گردشگری و بانک مرکزی 
نیز در این جلسه به بیان نظرات و راهکارهای خود برای ارتقای 

وضعیت معیشتی و رفاهی جامعه عشایری کشور پرداختند.


